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Co nového ve Sloupně aneb proč jít volit... 
 

Abych pravdu řekl, nemohl jsem se do psaní Sloupeníčku v poslední době vůbec přinutit. 

Nevím, jestli za to mohl covid, neutěšená celosvětová ekonomická situace posledních let, 

nebo válka, případně všechno dohromady. Ale život jde dál, čtyři roky utekly jako voda a 

stojíme opět před volbami do zastupitelstva obce.  

 

Nedávno jsem v jedné družné diskusi zaslechl názor, že je vlastně konání voleb ve Sloupně 

zbytečné, protože už je předem rozhodnuto, proč tedy vůbec chodit hlasovat. Odpovídám 

ano i ne. Z formálního hlediska skutečně stačí jeden hlas pro jedinou postavenou 

kandidátku a je zvoleno. Na druhé straně těm devíti kandidátům (mezi nimi i třem 

z nastupující mladé generace) rozhodně není lhostejné, zda někdo má zájem o rozvíjení 

obce a mají-li vůbec  podporu svých spoluobčanů. Proto zájem projevený každým z Vás 

tím, že přijde a „svého“ kandidáta podpoří, může být pro ně velikou motivací do čtyřleté 

práce pro obec, která rozhodně není tak jednoduchá, jak občas slýchávám.  

 

A i Vy, kteří nemáte důvěru k žádnému z kandidátů, přijďte a využijte možnost se vyjádřit 

formou takové anonymní ankety, škrtejte a připisujte své mnohdy vtipné a zajímavé 

poznámky. I hlasy proti jsou důležité, neboť v konečném součtu umožní novému 

zastupitelstvu poznat, jak pevný ten jejich mandát je a co by mohli při své práci zlepšit. Jen 

prosím o jedno, nespílejte členům volební komise za to, že je v obci jediná kandidátka, oni 

nejsou viníky.      

 

 

 

 



A teď z jiného soudku …. 

 

Protože věřím, že z předchozích řádků je zřejmé, že nemám důvod já ani kolegové 

zastupitelé vést předvolební kampaň, jsou následující řádky pouhou informací pro ty, kteří 

se zajímají o život v obci. Vracím se po několika letech k tradičním otázkám údržby obce, 

kde mne jenom mrzí, že i letos se diskuse točí hlavně kolem trávy a zametání komunikací, 

jako by skutečně jiného nebylo. Ale o tom až poslední odstavec. Následující řádky berte 

s rezervou, některé mé přísnější poznámky míří jen k malému procentu těch, kteří svým 

chováním kazí, jak věřím, že stále ještě velmi dobrou vizitku obce i jejích obyvatel.                    

 

Údržba zeleně  

Ani letos jsme samozřejmě nedokázali uspokojit všechny milovníky anglických trávníků, 

upravených záhonů, pečlivě prostříhaných keřů či prořezaného stromoví. A musím přiznat, 

že tomu tak nebude ani v budoucnu, protože takový způsob hospodaření nedává smysl, 

ani z hlediska ochrany životního prostředí, ani ekonomický. Jsme venkov, ne omalovánka a 

měli bychom na to být hrdí. Potýkáme se s nedostatkem vody, stromy nám usychají, nová 

výsadba hyne. Takže budeme řešit návrat lučních porostů, vyšší střih a vůbec takříkajíc 

návrat ke kořenům. Tím nechci tvrdit, že není co zlepšovat, určitě je a budeme pracovat na 

lepší úpravě hřbitova, miniparku na návsi, palouku, sportovního areálu i školní zahrady. 

Ale máme těch ploch 70000 čtverečných metrů, takže se bez Vaší pomoci neobejdeme. Tou 

myslím především údržbu travnatých ploch před Vašimi domy, kterou nikdy nedokážeme 

zabezpečit tak, aby tvořila hezký a bohatý travní povrch. Rád bych, aby v tomto směru 

zavládla větší symbióza mezi obcí a vlastníky přilehlých domů, obec rozhodně nebude 

bránit Vašim aktivitám – udělejte si na trávě piknik, zasaďte oblíbený strom, prolézačku 

pro děti, lavičku pro dědu, ale udržujte to, pro Vás je posekání dvakrát za měsíc hodinka či 

dvě na čerstvém vzduchu, pro obec náklad půl milionu ročně. Mnozí z Vás tak činí již léta, 

mlčky, bez ovací a bez nároku na odměnu. Vím to a budu se snažit najít cestu, jak takovým 

Sloupeňákům s velkým S nejen osobně poděkovat, což zatím činím alespoň takto, ale i 

odměnit je.       

 

 

 

 

 



Úklid komunikací a veřejného prostranství 

Budu se opakovat, když připomenu ty dva nešvary, co nejenom ve Sloupně narůstají. Tím 

prvním zlozvykem jsou auta, či jejich vraky a jiné povozy, a tím druhým odpadky. Pokud 

jde o auta, připomínám, že obec pořídila zametací stroj, který potřebuje ulice pokud 

možno prázdné. Prošel, či projel na kole jsem si mnohokrát každý kout a jsem přesvědčen, 

že drtivá většina z Vás má možnost auta parkovat na vlastních pozemcích mimo veřejný 

prostor. Chápu, že ne vždy a všude to jde a hodí se to, ale když už, tak prosím vracejte také 

něco obci. Zvýší mi významně tep, když některý z pravidelně parkujících automobilistů 

výjimečně poodjede a poznamená, kdyže obec vytrhá ty bodláky, jimž se ve stínu jeho 

vozu tak dobře daří. Ostatně i tady platí, co u zeleně, znám řadu z Vás, kteří přes zrušení 

zákona, jenž nařizoval úklid chodníku před domy jejich vlastníkům, stále nelení a 

přerůstající plevel od svých podezdívek či z chodníku a obrubníku odstraní. I jim za tuto 

nezištnou pomoc děkuji a najdeme snad i způsob odpovídající odměny.              

 

A co závěrem… snad odpověď na otázku, co na té obci vlastně děláme, když 

chceme všechno po Vás.     

Odpověď je jednoduchá, ale nebyla by krátká, proto se pokusím jen v bodech naznačit to 

hlavní, co musí zastupitelstvo obstarat: 

- udržujeme nemalý majetek obce tak, aby nechátral a zůstal tady i pro další generace, 

tedy hlavně zámek, školu, sportovní areál, úřad, zbrojnici, obchod, sběrné místo, ale i 

cesty, pole, louky, řeku, les, 

- proto např. do školy a zahrady každoročně investujeme, letos minimálně 350.000,- Kč za 

rekonstrukci třídy a nové herní prvky, 

- proto jsme postavili sběrné místo včetně kontejnerů, pořídili nový sekací traktůrek, 

zametací stroj, štěpkovače, kompostéry, 

- proto šetříme na další investice (obec má za posledních deset let naspořeno 30 mil. Kč), 

sháníme dotace a hledáme efektivní řešení, 

- a to všechno za trvalého boje s rostoucí byrokracii. 

  

A určitě máme spoustu dalších plánů, pokud Vás zajímají, přijďte mezi nás, nemusíte na 

schůze ani na úřad, jsme Sloupeňáci a najdete nás určitě kdykoliv budete potřebovat.                  

 

                                                                             Za obec Karel Půš 



Naše mateřská škola…   

Školka je pro mne (a věřím, že i pro většinu z Vás) chloubou obce a určitě budeme její 

činnost i nadále podporovat. Pokud chcete vědět víc z aktuálního dění, neváhejte kdykoliv 

vstoupit na její webové stránky      www.mssloupno.cz 

  

Hasiči Sloupno…  

 

Na naší poctivou hasičinu tentokrát nezbylo místo, tak příště … ale také mají stránky     

http://sdhsloupno.tode.cz 

 

A něco z toho, co nás ještě čeká do vánoc….. 

 

24.09.   Zámecké vinobraní – od 14.00 opět za zvuků cimbálovky  
             ochutnáme burčák a další lahodná vína z produkce dvou 
             našich dvorních dodavatelů 
 
27.09.  Zamykání Cidliny s lampionovým průvodem a posezením na  
            zámku, sraz v 18.30 na mostě „u Žďárských“   
  
??.10.  Již osmý ročník „Veselého dýňování“ od 17.00 hodin tradičně  
            v sídle obecního úřadu, vemte dýně, nožíky a dobrou náladu, 
            všechny výtvory opět ozdobí okolí naší rozsvícené zvoničky       
 

27.11.   VÍTÁNÍ ADVENTU 2022  

             tradiční vánoční trhy, koncert a rozsvícení stromečku 

- zámek Sloupno, od 15.00 hodin trhy (koncert 17.00)   
             (zájemci o prezentaci svých výrobků kontaktujte Mgr. Ilonu  

              Tauchmanovou v MŠ nebo na mssloupno@seznam.cz)   

04.12.   Mikulášská nadílka aneb čerti opět před školkou  

             - „náměstí“ před MŠ Sloupno od 17,00 hodin, samozřejmě  

             kromě pekelníků čekají na děti i malé dárečky     
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